
 

 

 

 

Protokół Nr 69/14 z posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej w dniu 24.07.2014 r., godz. 11.30-14.30 
 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca komisji  Teresa Purgal, która na podstawie 

listy obecności stwierdziła quorum. Obecnych na posiedzeniu 4 radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia. 

 

Porządek został przyjęty wg poniższych punktów i stanowi zał. nr 2 do protokołu: 

 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia. 

3. Uwagi i poprawki radnych do protokołu z posiedzenia z dnia 12.06.2014 r.  

4. Sporządzenie i przyjęcie wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium. 

5. Przedłożenie Radzie Miejskiej wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Międzyzdrojów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

6. Rozpatrzenie bieżącej korespondencji. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia.                                                  

 

3. Uwagi i poprawki radnych do protokołu z posiedzenia z dnia 12.06.2014 r.  

 

Komisja Rewizyjna odczytała protokół z poprzedniego posiedzenia, nie wnosząc uwag do jego 

treści merytorycznej, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty. 

 

4. Kontrola funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w Gminie Międzyzdroje 

od 1.07.2013 r. do 31.12.2013 r. – ciąg dalszy.    

 

Komisja odczytała protokół z  funkcjonowania systemu gospodarki odpadami w Gminie 

Międzyzdroje od 1.07.2013 r. do 31.12.2013 r. wprowadzając następujące uwagi: 

Do zagadnienia 1 (zał. nr 1 do protokołu kontroli) dodano: Na dochody planowane 

wynikające ze złożonych deklaracji na odpady segregowane – 406 955,00 zł oraz na odpady 

zmieszane – 369 181,00 zł. 

 Radny Roman Pawłowski stwierdził, iż nie było dokładnych danych o ilości 

złożonych deklaracji na odpady segregowane i odpady zmieszane, prawdopodobnie nastąpił 

błąd przy ich wyliczeniu wtedy, gdy obniżono  cenę z 4,50 zł z lipca 2013 r. na 4 zł w 

sierpniu, ale nie zrodziło to skutków finansowych.  

 Radny Roman Pawłowski zauważył  też, że nie dołożono starań, by wszyscy 

zobowiązani do złożenia deklaracji, złożyli je. Wydaje się, że ZOŚ nie miał bazy danych         

i oparł się tylko na tych, którzy deklaracje złożyli. A to już miło efekt w skutkach 

finansowych. Z tymi tezami zgodzili się  wszyscy członkowie komisji Rewizyjnej                   

i Kierowniczka Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej. Wg ZOŚ w II 

półroczu 2013 r. deklaracji nie złożyło tylko 49 właścicieli nieruchomości mieszanych.  



 Do zagadnienia 2  zał. nr 1 do protokołu kontroli) dodano: Na dochody planowane za 

odpady segregowane – 265 375,00 zł oraz za odpady zmieszane – 745 301,00. Łącznie 

dochody planowane – 1 010 676, 00 zł. 

 

 Zagadnienie 3 ( zał. Nr 1 do protokołu kontroli) po dyskusji zapisano w treści: W 

oparciu o dane ZWiK za 2012 r. średnioroczna sprzedaż wody w gospodarstwach domowych: 

293 057,89 + 7 664.05 + 16 054,00 +16 749,00 = 333 525,40 : 12 = 27 793,80 m ³/ m.c  

Selektywne:     52%   x 27 793,80  x 1 x 4.50  =  65 037,50 lipiec 

                         52%   x 27 793,80  x 5 x 4  = 289 055, 50 sierpień 

nieselektywne: 48%   x 27 793,80  x 6 x 6  = 480 276, 90  

   ---------------------------------------------------------------------------------------- 

               Suma:                                               834 369,90 

( planowane przychody „od wody”)      -       776 135,00               

                                                             ------------------------------------ 

                                                                         58 233,00  

Różnica  - 7,5 %  

 

W analizie pewnych kwot należy uwzględnić również to, że kilkudziesięciu  właścicieli 

nie złożyło deklaracji, ponad 20 właścicieli posiada indywidualne  ujęcia wody (ryczałt 3m³ 

na 1 osobę). Ponadto część właścicieli w nieruchomościach  mieszanych, gdzie była 

prowadzona działalność  płaciło „ od wody”,  a nie były to gospodarstwa domowe. 

  

Z kolei Komisja Rewizyjna z Kierowniczką ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej przeanalizowali zbiorcze dane ze Spółki z o.o. dotyczące średniomiesięcznego 

zużycia wody i stwierdzili, że będą one zawyżone, ponieważ na nieruchomościach 

mieszanych prowadzona jest  też działalność gospodarcza i tu opłata jest ustalona od wody, a 

nie są to gospodarstwa domowe. 

Z analizy sprzedaży i produkcji wody w poszczególnych miesiącach roku 2012 dla ujęcia 

wody w  Międzyzdrojach wynika, że największe zużycie wody występuje w miesiącach lipcu 

i sierpniu – średnia: 49 450 m³ w gospodarstwach domowych, na pozostałe cele - średnia 

zużycia: 43 049 m ³   

 

 W miesiącach czerwcu i wrześniu zużycie wody jest zdecydowanie niższe, i tak: w 

gospodarstwach domowych – średnia: 25 948 m³, na pozostałe cele – średnia 22 590 m ³. 

Dane te jednoznacznie zakreślają sezon wakacyjny.  

 

Natomiast wyraźnie następuje spadek średniomiesięcznego zużycia wody w miesiącach 

styczniu, lutym, listopadzie i grudniu, które wynosi w gospodarstwach domowych: 15 268 m³,  

a na cele pozostałe: 13 298 m ³. 

 

Struktura opłat wg złożonych deklaracji przedstawia się następująco: 

- nieruchomości zamieszkałe i mieszane – 776 126,00 zł – 43,40 %,  

- nieruchomości niezamieszkałe: 1 010 676,00 zł – 56,60 %. 

 

Prowadzenie selektywnej zbiórki odpadów zadeklarowało: 

- 52,40 % właścicieli z nieruchomości zamieszkałych i mieszanych,  

- 26,30 % właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

 

Łącznie, ze wszystkich nieruchomości, selektywną  zbiórkę zadeklarowało 37,60 % 

właścicieli. 



 

 Pani Ewa Sulicka-Scholz zastanawiała się, czy zwiększenie stawki opłaty za odbieranie 

odpadów zbieranych nieselektywnie wpłynie na wzrost zbiórki selektywnej i jaka różnica w 

opłacie zmobilizuje właścicieli do selektywnej zbiórki. Obecnie różnica ta wynosi 2 zł za m ³. 

 Oprócz tego Pani Ewa Sulicka-Scholz zauważa, iż do analizy kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami brakuje trzeciego elementu, czyli nieruchomości, na 

których powstają odpady,  a nie ma zużycia wody. W związku z tym trzeba założyć jakieś 

proporcje na przyszłość.  

 Komisja Rewizyjna stwierdziła, że na podstawie informacji, analizy dokumentów, 

wyliczeń  oraz pytań stawianych w trakcie kontroli funkcjonowania gospodarki odpadami w 

okresie od 1.07.2013 r. do 31.12.2013 r. wnioski i ustalenia do przeprowadzonej kontroli 

wypracuje na kolejnym posiedzeniu w dniu 13.08.2014 r.   

  

5. Rozpatrzenie bieżącej korespondencji. 

 

Komisja nie rozpatrywała tego punktu ze względu na brak korespondencji. 

 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Nie zgłoszono. 

 

7. Zakończenie posiedzenia.        

                                           

Wobec wyczerpania punktów porządku, posiedzenie zakończono.  

 

Protokół przygotowała:  

Teresa Purgal 

                        

 

            

            

            

             

                  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  

                                                                                     

                                                                                         Teresa Purgal 


